
РЕПУБЛИКА БЪЛГАРИЯ
Областна администрация
Перник

П Р О Т О К О Л

от заседание на Областна комисия ”Военни паметници”

състояло се на 01.03.2016 г., 11 часа, в Областна администрация Перник,пл.”Св.Иван

Рилски 1”,зала Струма

Днес,  01.03.2016  г.  от  11  часа,  зала  Струма,  находяща  на  партерния  етаж  на

Областна  администрация  -  Перник  се  проведе  първото  за  2016  г.  заседание  на

Областната комисия „Военни паметници”, на което присъстваха:

Председател: инж.Валентин Димитров - Заместник областен управител на Област

Перник-със заповед за заместване №РД-281,гр.Перник,10.02.2016г.

Членове: 

1. Иво Антонов - представител от Министерство на отбраната

2. Кристина Томова - мл. експерт Министерство на отбраната

3. Гергана Първанова - Исторически музей,гр.Радомир

4. Иван Гюров - Регионален исторически музей,гр.Перник

5. Петър Иванов - Военноинвалид

6. Венцислава Крумова - Регионален исторически музей,гр.Перник

7. Боян Боянов - община Земен

8. Любомир Лазаров - ОбЛС на СОСЗР- Перник 

9. Наталия Първанова - Община Брезник 

Гост докладчици:

1. Виктор Викторов - кмет на с. Драгичево

2. Евгени Евгениев - кмет на с. Люлин

        Заседанието бе открито в 11 часа от председателя на Областната комисия

„Военни паметници” г-н  Валентин Димитров  - зам.областен управител на област

Перник. След като се установи наличието на кворум от присъстващите членове на

Областната комисия „Военни паметници” , бе пристъпено към дискусия на основните

точки по дневния ред:



1. Обсъждане  на  постъпилите  предложения  за  включване  на  мероприятия  в

годишния план за работа на Областна комисия „Военни паметници” за 2016 г.

2. Приемане  на  годишен  план  за  работа  на  Областна  комисия  „Военни

паметници”

          На представителите на институциите предварително беше раздаден дневният

ред за провеждане на заседанието.  Г-н Димитров попита членовете на комисията

относно предложения за промени във връзка с правилника на комисията. Членовете

на  комисията  нямаха  предложения  за  промени,  следователно  г-н  Димитров

предложи  да  бъдат  направени  известни  променени  в  Правилата  за  работа  на

Областна комисия „Военни паметници” при област с административен център Перник.

А именно следните:

В точка II, чл.3, ал.1, т.3  да бъде записано:”утвърждава” вместо „изготвя”.

В точка II, чл.3, ал.1, т.5 да бъде допълнено:”от Закона за военните паметници”.

В точка II, чл.3, ал.1, т.7 да се  премахне:”по чл.7, ал.2”

В чл.6 да се запише: ”два пъти в годината” вместо „всяко тримесечие”.

         След коментиране между членовете на комисията, промените предложени от г-

н  Димитров бяха  одобрени  от  комисията.  Обсъдиха  се  броя  заседания,  които

Областната комисия „Военни паметници” ще проведе през настоящата година. След

единодушно  гласуване  бяха  приети  две  заседания,  които  ще  се  проведат

задължително през 2016 година, а при необходимост могат да се предприемат мерки

за увеличаване на техния брой.

           Премина се към обсъждане на точка 2 от дневния ред - предложения за

включване  на  мероприятията  в  годишния  план  за  работа  на  Областна  комисия

„Военни паметници” за 2016 г.  Г-н Димитров направи прочит на проекто -плана.

Членовете  на  комисията,  след  единодушно  гласуване  приеха  проекто  -  планът,

прочетен  от  г-н  Димитров.  Постъпилите  до  този  момент  и  подлежащи  на

разглеждане  на  днешното  заседание  предложения  за  проекто  -  план  в  Областна

администрация - Перник са две на брой, внесени от г-н Евгени Евгениев, кмет на с.

Люлин и г-н Виктор Викторов, кмет на с. Драгичево.  Г-жа Наталия Първанова,

представител  на  община  Брезник,  предостави  на  г-н  Димитров още  едно

предложение за проекто - план, в деня на заседанието, включващ:  Изграждане на

„Арка на входа на Vти конен полк”, в памет и прослава на загиналите офицери и
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войници  от  V-ти  конен  полк  в  боевете  по  време  на  Балканската  война,

Междусъюзническата и Първата световна война.

След това се премина към разглеждане на предложение от страна на  г-н Евгени

Евгениев,  кмет  на  с.Люлин,  община  Перник,  относно  –  „Изграждане  на  военен

паметник  в  памет  на  загиналите  жители,  след  освободителните  войни  на  селата

Райлово и Църнел, обединени през 1961 г. в село Люлин”.

             Г-н Димитров, председателят на Областната комисия „Военни паметници”,

направи  подробен  прочит  на  молбата  от  г-н  Евгени  Евгениев.  Г-н  Димитров

представи  на  комисията  пълномощно  от  г-жа  Вяра  Церовска,  кмет  на  община

Перник,  чрез  което  се  опълномощава  г-н  Евгениев,  кмет  на  с.  Люлин  да

кандидатства за съответния проекто - план за изграждането на военен паметник.

Г-н Димитров разгледа пред комисията нужните документи,  предоставени от  г-н

Евгениев. Коментира се нужното финансиране и бюджетът, който се предвижда да

бъде  отпуснат  за  съответния  паметник.  Г-н  Димитров направи  предложение  на

комисията,  да се запознаят с предоставените документи от страна на кмета на с.

Люлин. Премина се към гласуване на предложението от г-н Евгениев за изграждане

на военен паметник. След единодушно гласуване предложението беше прието да се

изпрати в Министерството на отбраната.

          Премина  се  към разглеждане на второто  предложение  от  г-н Виктор

Викторов,  кмет на с.  Драгичево.  Неговото искане е  относно – „Изграждането на

военен  паметник  в  памет  на  загиналите  жители  на  с.  Драгичево  в  след

освободителните войни”.

Г-н Димитров отбезяза идентичността на паметника, който  г-н Викторов иска да

бъде изграден в село Драгичево, с този в село Люлин. Коментира се бюджетната

сума, предвидена за изграждането на двата паметника и на инфраструктурата около

паметника, предвиден за изграждане в с. Драгичево.

Г-н Димитров коментира  и предостави документите, приложени от  г-н Викторов

пред комисията.  И обсъди броят на загиналите,  чиито имена ще бъдат гравирани

върху паметника. Направи подробен прочит на пълномощното от  г-жа Церовска,

кмет на община Перник, чрез което се опълномощава г-н Викторов да кандидатства

за съответния проекто - план за изграждането на военен паметник в с. Драгичево.

Комисията гласува единодушно за приемането на предложението от г-н Викторов.

          Г-н Димитров премина към следващото предложение от  г-жа Наталия

Първанова, представител на община Брезник, относно:  Изграждането на „Арка на

входа на Vти конен полк”, в памет и прослава на загиналите офицери и войници от

Vти конен полк в боевете по време на Балканската война, Междусъюзническата и

Първата световна война. Направи подробен прочит на документите предоставени от

нея.  Коментира  се  бюджетът,  необходим  за  изграждането  на  съответната
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конструкция.  Г-н  Антонов,  представител  от  Министерствато  на  отбраната  зададе

няколко въпроса  на  г-жа Първанова,  относно  състоянието  на  съответната  Арка,

която е необходимо да се реставрира. Г-жа Първанова даде подробна информация

за състоянието й, и предприемането на съответните мерки за нейното реставриране.

Последва  дискусия  между  г-н  Антонов и  г-жа  Първанова,  свързана  с

предприемането  на  мерките  за  възстановяването  на  Арката.  Последва  отново

гласуване  от  страна  на  цялата  комисия  за  одобрение  на  искането  от  г-жа

Първанова.  След  единодушно  гласуване  на  комисията  предложението  й  беше

прието.

            Думата взе  г-н Антонов - представител на Министерство на отбраната,

относно предложенията които ще се внесат и прочетат  от  Националният комитет.

Коментира бюджетът, необходим за финансирането на съответните паметници, който

ще бъде подробно разгледан. Г-н Димитров помоли за уведомяването на кметовете

на  с.  Люлин  и  с.  Драгичево  за  съответния  бюджет,  който  ще  бъде  отпуснат  за

изграждането на съответната Арка в община Брезник.

          Г-н Иван Гюров - представител на Регионалния исторически музей гр.Перник

се включи в дискусията, относно изграждането на Арката в община Брезник, като

отбеляза стойността, която тя ще принесе за града, след нейното възстановяване.

         Г-н Антонов отново взе думата,  като обясни че активно ще участва за

осъществяването  на  съответните  проекти,  заедно  с  Областна  администрация  -

Перник.  Обясни  че  всички  предложения  ще  бъдат  подробно  прочетени  на

Националния  комитет,  както  и  бюджетите,  необходими  за  финансирането  на

съответните  проекти.  Подробно  коментира  всяко  едно  предложение,  внесено  от

преставителите  на  с.  Люлин,  с.  Драгичево  и  община  Брезник.  Коментира

възможностите  онтосно  всеки  един  проект  и  нужните  мерки  за  реализацията  им.

Коментира  нуждата  от  създаването  на  тези  паметници,  като  част  от  културното

наследство на Република България.

             След което взе думата г-н Боянов, представител на община Земен, който

изтъкна нуждата от освежаването на паметници в град Земен, които предложения са

внесени днес и все още не са разгледани. Г-н Димитров предложи разглеждането на

съответните документи да се случи от комисиите.

             Думата взе г-н Лазаров, представител на СОСЗР - Перник с молба да се

получи  информация  за  създаването  на  войнишки  паметник,  който  да  обединява

всички загинали перничани в различните войни в град Перник. Г-н Лазаров изтъкна

нуждата от изграждането на този паметник. Г-н Лазаров отбележи, че на предишно

заседание е коментирано предложението за изграждането на този паметник и настоя

за  предоставяне  на  информация,  относно  него.  Г-н  Димитров отбеляза,  че  ще

изпрати питане до община Перник, относно информация за създаването на войнишки
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паметник, също така коментира и важността за създаването на такъв. Каза че ще

съдейства за получаване на съответната информация. Беше прието от цялата комисия

в рамките на един - два месеца да бъде събрана нужната информация за създаването

на този паметник и комисията „Военни паметници” да бъде информирана за това. Г-н

Лазаров коментира  и  нуждата  всяко  едно  училище  на  територията  на  община

Перник да осинови намиращият се най-близо до съответното училище паметник, след

което да се даде информация от всяко едно училище за осиновеният от тях паметник,

както информация,  относно стойността и значението на съответния паметник.  Г-н

Лазаров сподели, че тази идея е коментирана с представителство „Просвета” и г-жа

Ваня  Коконова,  началникът  на  Регионалния  инспекторат  по  образованието

гр.Перник, но липсва информация, относно предприемането на необходимите мерки.

Думата взе  г-н Петър Иванов – военноинвалид,  представител на община Земен,

който настоя  за създаването на паметник на жертвите след 1944г. Но след като

липсва заявление за създаването на такъв паметник, се взе решение имената, които

трябва да бъдат вписани в този паметник да бъдат вписани към паметника, поискан

да се създаде от г-н Лазаров. Тоест към войнишкия паметник.

Г-н Димитров коментира необходимостта от свикване на извънредно заседание, ако

се  налага,  освен  предвидените  две  за  настоящата  година.  Той  благодари  на

присъстващите и допълни, че с общи усилия и добра комуникация поставените цели

ще бъдат постигнати. След което закри заседанието.
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